
Bądźmy razem!
 

22 października
godz. 10.00

Ośrodek Kultury w Swarzędzu
przy ul. Poznańskiej 14 (wjazd od ul. Jesionowej) 

Pierwszy list do inwestora 
podpisało ponad 500 osób, 
petycję dla radnych gminy 

Swarzędz prawie 750. 
Liczymy, że w poniedziałek

będzie nas jak najwięcej 
by razem powiedzieć:

NIE DLA INWESTYCJI BROSA!!! OPIS INWESTYCJI WRAZ Z FRAGMENTAMI OPINII:

•	teren	inwestycji:	ok. 13,5 ha w otulinie 
Puszczy Zielonki

•	hala:	powierzchnia	ok. 48 000 m2  
(200 m x 250 m), wys. 12 m

•	zbiorniki	(alkohole	i	gaz):	21 sztuk,  
razem 350 m3!!!

•	transport: 150 sam. os. + 15 TIRów na	dobę,	
parking: 150 miejsc

•	opinia:	„lokalizacja (…) stanowi zagrożenie 
dla środowiska (…)”

•	opinia	naukowa:	„lokalizacja (…) jest nie do 
zaakceptowania z naukowego punktu widzenia”

Więcej	informacji	na	www.kicinonline.pl

Czy te maki mogą kłamać? 
BROSzę nie...
www.kicinonline.pl

nieB(R)OSkłon 
www.kicinonline.pl

Szczęśliwej drogi  
już czas, by bez BROSa  
iść w ten las.
www.kicinonline.pl

Kiciiiin, biało-czerwoni, 
Kiciiiiiin biało-czerwoni... 
www.kicinonline.pl

To ja już sobie pobiegnę, 
co tak będę tu sama. 
www.kicinonline.pl

Idzie BROSek,  
chowam nosek. 
www.kicinonline.pl

Wolisz chleb,  
czy BROSa na szczury? 

www.kicinonline.pl

KICIN-JANIKOWO MIEJSCE PLANOWANEJ INWESTYCJI



Szanowni mieszkańcy Kicina, Janikowa, Klin i Mielna...

W naszych skrzynkach znalazła się ulotka firmy Bros wychwalająca zalety plano-
wanej inwestycji. Inwestor próbuje nas uspokoić, że budowa i fabryka nie będą dla 
nas groźne. Nie zgadzamy się z tym, pełna analiza na stronie www.kicinonline.pl, 
a poniżej skrócone uwagi.

Inwestor twierdzi, podpierając się opiniami wynajętych przez siebie ekspertów, że:

„budowa hali magazynowo-produkcyjnej w tym miejscu, nie spowoduje • znaczą-
cego oddziaływania na którykolwiek z komponentów środowiska”,

„przyjęte rozwiązania wykorzystujące najnowszą technologię • minimalizują od-
działywanie zakładu na środowisko”,

„• w praktyce oddziaływanie zakładu mieści się w jego granicach”,

„maksymalnie • ograniczono możliwość wystąpienia sytuacji awaryjnych”.

A co to naprawdę oznacza? Oznacza, iż budowa hali będzie jednak oddziaływać 
na środowisko, nawet poza granicami zakładu i nie wykluczono wystąpienia sytuacji 
awaryjnych. Na dodatek nie możemy ocenić, czy zaproponowane przez inwestora 
technologie będą „najnowsze”, bo firma Bros zażądała utajnienia tych danych w zło-
żonym raporcie środowiskowym. A poza tym, czy najnowsze oznacza najbezpiecz-
niejsze???

Porównanie ze stacją benzynową jest co najmniej śmieszne, bo przecież nikt tam 
nie chce budować stacji benzynowej, a zapewne nikt z nas nie chciałby też mieszkać 
obok takiej stacji. Poza tym, stacje benzynowe mają jeden, może dwa zbiorniki na 
propan-butan, a Bros ma ich mieć 14 o łącznej pojemności ponad 105m3!!! Małe 
zagrożenie – no pewnie, że tak (sic!).

A co mówią inni eksperci o tej inwestycji? Pan prof. Jerzy Siepak (rzeczoznawca 
i biegły Ministerstwa Ochrony Środowiska w zakresie oceny oddziaływania na śro-
dowisko, w zakresie ochrony wód powierzchniowych i ochrony powierzchni ziemi, 
jak i w zakresie sporządzania prognoz skutków wpływu ustaleń planu zagospodaro-
wania przestrzennego na środowisko, ekspert Polskiej Izby Ekologii), twierdzi:

„inwestycja ta jest nie do zaakceptowania z naukowego punktu widze-
nia”, a „związki chemiczne, które mają być przez inwestora używane są 
silnie toksyczne i bardzo niebezpieczne, a jednocześnie bardzo trudne do 
kontroli analitycznej”. Pan profesor wskazuje dodatkowo, iż „w sytuacji 
odprowadzania ścieków do studni spowoduje trwałe skażenie wód pod-
ziemnych”. Pan profesor wyraźnie podkreśla, że powstanie tej inwestycji 
byłoby „wzorem negatywnego przykładu w edukacji swoich studentów 
ochrony środowiska”.

Co o tej inwestycji twierdzi natomiast Dyrektor Zespołu Parków Krajobrazowych 
Województwa Wielkopolskiego – pan Janusz Łakomiec? Otóż uważa on, że:

„Lokalizacja przedsięwzięcia firmy Bros (…) stanowi zagrożenie dla środo-
wiska w kontekście utraty walorów krajobrazowych i kulturowych tych te-
renów, a zniszczone przez lokalizację budynków magazynowych i produk-
cyjnych naturalne ukształtowanie terenu jest bezpowrotne – nie należy do 
odnawialnych zasobów naturalnych”.

Komu warto uwierzyć: osobom wynajętym przez inwestora, czy ekspertom, którzy wyra-
zili swoje opinie zupełnie bezinteresownie i bez pobierania jakiegokolwiek wynagrodze-
nia? Sami możecie Państwo na to pytanie odpowiedzieć.

W swojej ulotce Bros pisze m.in.: „wszystkie odpady (opakowania po surowcach, czyści-
wa, środki ochrony osobistej i inne) będą magazynowane w wyznaczonych miejscach 
i przekazywane uprawnionym odbiorcom do utylizacji”. Za komentarz niech posłuży in-
formacja, że firma Bros była dwukrotnie w 2011 roku karana przez Wojewódzki Inspekto-
rat Ochrony Środowiska w Poznaniu, m.in. za naruszenie warunków decyzji, zatwierdza-
jącej program gospodarki odpadami niebezpiecznymi, w zakresie ilości wytwarzanych 
odpadów niebezpiecznych i sposobu ich magazynowania, a także za przekazywanie wy-
tworzonych odpadów podmiotowi, który nie uzyskał stosownego zezwolenia w zakre-
sie zbierania odpadów. I my mamy uwierzyć, że planowana działalność Brosa na terenie 
otuliny nie będzie stanowić dla nas zagrożenia, skoro ta firma była karana za działalność 
szkodliwą dla środowiska?

O stosunku firmy Bros do przepisów i przestrzeganiu norm przez ich pracowników niech 
świadczy fakt, że od kilku miesięcy pracownik tej firmy w sposób nieuprawniony przeglądał 
nasze zamknięte forum internetowe, naruszając tym samym gwarantowaną przez konstytu-
cję ochronę tajemnicy korespondencji prywatnej. A zatem pracownik firmy Bros czytał naszą 
prywatną korespondencję na forum, które przecież miało nam pomóc w zablokowaniu tej 
inwestycji. Mamy nadzieję, iż pracownica firmy Bros, której nasza uwaga dotyczy, zdaje so-
bie sprawę z odpowiedzialności karnej za swoje czyny (za które grozi grzywna, ograniczenie 
wolności albo pozbawienie wolności do lat 2). Więcej szczegółów w tej sprawie jak zwykle 
na www.kicinonline.pl

Jeżeli chcecie Państwo powiedzieć wyraźne NIE dla inwestycji firmy Bros, prosi-
my o przybycie w najbliższy poniedziałek, tj. 22 października na godz. 10.00 do 
Ośrodka Kultury w Swarzędzu przy ul. Poznańskiej 14 (wjazd od ul. Jesionowej), 
gdzie odbyć ma się rozprawa administracyjna w sprawie złożonego przez Brosa rapor-
tu środowiskowego. „Rozprawa administracyjna” to po prostu spotkanie przedstawicieli 
gminy, inwestora oraz mieszkańców, na którym będziemy mogli złożyć swoje uwagi i za-
strzeżenia. Jeżeli przekonamy urzędników do naszych racji (muszą je uwzględnić przy 
wydawaniu decyzji środowiskowej) – inwestor nie będzie się mógł starać o pozwolenie 
na budowę, a to oznaczać będzie zablokowanie inwestycji.


